
COMUNICAT  
De la Junta de Personal Docent i Investigador (JPDI) 

A tot el Professorat Funcionari de la UPC 

Estat del procés de promoció a Catedràtic d’Universitat 

És ben sabut que des de fa molts anys no es convoquen places de promoció a CU en la 

nostra universitat. Durant aquest anys molts professors han obtingut l'Acreditació per a 

l'accés a aquest cos però la situació econòmica i l'estratègia política tant del governs 

central com del govern autonòmic ha impedit o obstaculitzat aquest procés. També és 

cert que molts altres professors tenen els mèrits per accedir a aquesta acreditació però 

no ho fan perquè no saben quin és, si n’hi ha, el procediment de promoció. 

A continuació us fem un breu resum dels fets més importants, del que s’ha fet fins ara i 

del que creiem més important: 

- El 15 de juny de 2015 es fa públic el Manifiesto de la Coordinadora de Profesores 

Acreditados a Cátedra  

(http://acreditadosacatedra.blogspot.com.es/2015/06/manifiesto-de-la-

coordinadora-de.html) 
 

- El dia 23 de juliol es va crear la Coordinadora de Professsors Acreditats per al Cos de 

Catedràtics a les universitats de Catalunya 

(http://acreditadosacatedra.blogspot.com.es/2015/07/creacion-de-la-

coordinadora-catalana-de.html) 
 

- El 12 de setembre es va publicar al BOE el Reial Decret-llei 10/2015 d'11 de setembre 

en el que, entre d'altres coses es modifica la Llei Orgànica d'Universitats que 

contempla l'accés al cos de Catedràtics/ques d'Universitat (CU) mitjançant la 

promoció interna. El sistema de promoció interna aprovat per als CU, desvincula la 

promoció de la taxa de reposició i només conté dues limitacions: que les places 

estiguin dotades al pressupost i que el número de places convocades per promoció 

interna no sigui més gran que el nombre de places de funcionari que es convoquin 

pel torn lliure. (enllaç al Reial Decret-llei publicat al BOE: 

 https://www.boe.es/diario_boe/txt.php?id=BOE-A-2015-9801) 
 

- El 16 de setembre el vicerector de personal, els representants del col·lectiu 

d'Acreditats a Catedràtic d'Universitat i els representants de la Junta de Personal 

Docent i Investigador es van reunir per parlar sobre la promoció a CU.  

A la reunió es van expressar les intencions de tots els col·lectius i, com a primer pas, 

es va arribar al següents acords sobre "Promoció dels acreditats a CU a la UPC": 
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o El vicerector de personal expressa la intenció de convocar al llarg del 2016 

algunes places de promoció a CU ( tindrà en compte els diferents àmbits i que 

durant molt anys no s'han convocat places de promoció a CU). 

o El vicerector de personal es compromet a transmetre la informació que el DGU 

Lluís Jofre li faci arribar, respecte aquest tema, a la reunió del 18 de setembre. 

o El vicerector es compromet a informar de la resposta que doni el ministeri en 

relació a la consulta que se li ha fet arribar respecte els detalls del mecanisme de 

"promoció interna" recollit a la llei. La presidenta de la Junta de Personal Docent 

i Investigador es compromet a fer la mateixa consulta al gabinet jurídic de CCOO 

i a informar, també, de la resposta rebuda.  

o Hi ha un consens en que caldria establir un reglament on es recullin de forma 

clara els criteris que el Consell de Direcció farà servir a l'hora d'adjudicar en els 

diferents departaments les places de promoció a CU que es vagin convocant al 

llarg dels propers anys. El vicerector es compromet a començar a treballar aquest 

tema amb els agents socials i escoltant l'opinió dels afectats. En aquest sentit, el 

vicerector reitera la seva disponibilitat per fer una reunió oberta a tot el col·lectiu 

d'acreditats a CU de la UPC. 

- El 18 de setembre es rep la resposta del Ministeri d’Educació (veure document adjunt 

RDL1012015). Entre d’altres coses el ministeri diu: “Para la plazas de promoción 

interna de Catedrático de Universidad, a los concursos podrán presentarse quienes 

hayan sido acreditados como Catedráticos de Universidad y sean Profesores Titulares 

de Universidad con al menos dos años de servicio en cualquier Universidad del país. 

También podrán presentarse Investigadores Científicos de los Organismos Públicos 

de Investigación acreditados como Catedráticos de Universidad.”  
 

- El 20 de setembre el vicerector de personal informa de la reunió amb el DGU Lluís 

Jofre i representants d’altres universitats: 

o El DGU informa que el govern de la Generalitat ha apostat i aposta pels 

contractes laborals i no per places de funcionaris. Els vicerectors diuen que 

apostaran majoritàriament per a que les places de promoció de TU a CU siguin 

de funcionaris.  

o El DGU establirà contactes amb el ministeris oportuns per tal que el nombre de 

places de CU que es puguin treure per promoció interna estigui limitat pel 

nombre de places estables presents en la “oferta pública de empleo”. És a dir, 

convèncer el Ministeri que el límit sigui el nombre de places estables que es 

treguin (tant de funcionaris com de laborals). 

- El 23 de setembre la plenària de la Junta de Personal Docent i Investigador (JPDI) 

acorda, entre d’altres coses, demanar que es convoquin al llarg del 2016 un nombre 



important de places de CU per promoció interna. També demana que es negociï un 

Pla per a la Promoció del PDIF on, entre d’altres aspectes, quedin recollits els criteris 

que s’utilitzin per assignar les places a un departament. 

(http://www.upc.edu/jpdif/acords-JPDIF) 

 

- El 2 d’octubre es rep resposta dels assessors jurídics de CCOO respecte el mecanisme 

de promoció interna. Se’ns indica que el nou marc legal estableix que les universitats 

podran convocar places de promoció interna per a l’accés al cos de CU i que a 

aquestes places hi podran concórrer funcionaris de carrera del cos de TU o de l’escala 

d’Investigadors Científics dels Organismes Públics d’Investigació que hagin estat com 

a mínim 2 anys prestant servei en aquestes categories. Els assessors jurídics de CCOO  

informen que atenent a l’autonomia universitària, i sense caure en contradicció amb 

aquest nou marc, cada universitat pot dotar-se d’un reglament per a la provisió 

d’aquestes places on consti com a mèrit l’haver prestat serveis a la pròpia 

universitat. 

 

- El 8 d’octubre el Rector respon a una pregunta feta per Lluís Pérez Vidal al Consell de 

Govern. Lluís Pérez Vidal demana al rector un posicionament públic, igual que el que 

fa pocs dies va fer el rector de la UAB, donant suport a les reivindicacions del col·lectiu 

de PDI amb acreditació a CU. El rector diu que no té cap inconvenient a expressar 

públicament el seu posicionament a títol individual. Explica que s’han fet gestions a 

nivell de rectors de les universitats catalanes i també davant de la CRUE per tal 

d’aconseguir desbloquejar aquest tema i que els rectors de les universitats públiques 

catalanes estan valorant de fer un comunicat conjunt.  

Des de la JPDI valorem positivament que el pas de TU a CU no es consideri taxa de 

reposició, i treballarem per a que finalment sigui una verdadera promoció interna, a 

l’igual que tenen la majoria dels funcionaris de l’administració. Lamentem que puguin 

concórrer a aquestes places el investigadors que depenen de la “Ley de la Ciencia, la 

tecnologia y la innovación” perquè aquest col·lectiu d’investigadors ja gaudeix de 

mecanismes propis de promoció interna. També lamentem que de moment la llei 

estableixi la promoció entre cossos universitaris en general i no una via de promoció 

dins de cada universitat. Esperem que tota la feina que s’està fent acabi amb la 

convocatòria de places de promoció interna de forma immediata per tal de reduir la 

bossa d’acreditats de forma significativa. Desitgem que el procediment de promoció  a 

desenvolupar per part de l’equip de govern es negociï amb els representats legals dels 

treballadors afectats, i s’ajusti en format i en el tipus de valoracions a una autèntica 

promoció interna i no a un concurs de plaça de Catedràtic d’Universitat del torn lliure.    

 

Barcelona, 15 d’octubre del 2015 

http://www.upc.edu/jpdif/acords-JPDIF

